
 

 

                                                                                                                      Obecní úřad Křepice   |  číslo 2-2015     



 

 

Křepický zpravodaj | číslo 2-2015 

2 

Motýlková školička 

Červen 2015 přinesl letní teploty, koupání, třešně, 
zmrzliny a také konec školního roku. Teplo jsme si přáli a 
tak ho máme. Užíváme si sluníčka na zahradě a dvorku, 
mácháme ruce ve vodním světě a těšíme se na prázdniny. 

Máme za sebou spoustu akcí, které nám přinesly nové 
poznatky a zároveň i legraci. Velkým zážitkem pro malé 
děti byla návštěva planetária v MŠ. Pohádka o hvězdách a 
hvězdičkách byla poučná a každý si jednu mohl schovat 
do kapsy. To, že jsme měli v MŠ planetárium není nic div-
ného. Ve třídě se krásně nafouklo a po pohádce zase zmi-

zelo. Děti se ho nebály, protože vypadalo jako obrovský 
stan a kdo by se stanu bál. Velké děti navštívily Planetári-
um v Brně. Pohádka je naučila, jak se chovat k planetě 
Zemi a poznávání souhvězdí pro ně bylo také velmi zají-
mavé. Planetárium v Brně je moderní a sledování progra-
mů přináší dětem velký zážitek. Po naučných programech 
pozvali Kašpárci a Kouzelníčci do MŠ maminky, aby jim 

popřály k jejich svátku všechno nejlepší. Skřítci připravili 
vystoupení pro maminky do kulturního domu.  

Dalším velkým zážitkem pro děti byla návštěva pana 

Martina Hlaváčka, který dětem přiblížil práci policisty. 
Poučil je o bezpečnosti na silnici a také o tom, co mají 
dělat, když je na ulici osloví cizí člověk. Povídali jsme si o 
tom, jak se zachovat, když uvidíme zraněného kamaráda 
a největším zážitkem byla prohlídka policejního auta. Pa-
nu Hlaváčkovi za jeho besedu děkujeme. Za pár dnů za-
houkalo za zahradou MŠ hasičské auto a vněm seděl pan 

Leoš Jeřábek. Přijel dětem přiblížit život hasičů a seznámil 
je s prací hasičů. Děti pozorně poslouchaly, ale to nejlepší 
je teprve čekalo. Mohly si sednout do hasičského auta, 
vše si tam dobře prohlédnout, vyzkoušet si hasičské oble-
čení a dokonce všichni společně rozmotali hadici a zase ji 
smotali – nebylo to úplně perfektní, ale oni se to naučí až 
budou chodit někdy do hasičského kroužku. Panu Jeřáb-
kovi za jeho besedu děkujeme.  

V první polovině května k nám na praxi přišla Lenka 
Nečasová. Pracovala ve třídě Skřítků a děti naučila taneč-
ky, závodivé hry a také básničky a písničky. Společně 
s námi se také vydala na výlet do ZOO v Brně. Výlet se 
vydařil, děti dostaly do ruky plánek zahrady a objevovaly 
různá zvířata. Chodit podle plánku byl dobrý nápad, děti 
si ani jednou nevzpomněly, že by je mohly bolet nohy, tak 
je plánek zaujal. Odpočinek však byl také důležitý a proto 
jsme si ke svačince našli krásné místo u žiraf a jízda vláč-
kem byla také pohodová. 

Čeká nás už jenom rozloučení se školním rokem, které 
bude určitě veselé. Zatancujeme si, zaskotačíme a zasou-
těžíme. Nesmíme zapomenout na pasování předškoláků 
na školáky. Jsou už velcí a malé děti se jim pletou pod 
nohy. Ve školce by se už nic nového nenaučili a proto je 
pošleme do školy. Čekají na ně nová dobrodružství a na 
školku už budou jen vzpomínat. Jejich připravenost si pro-
věříme při spaní v MŠ a na táboráku je odměníme vysvěd-
čením.  

Čas utíká velmi rychle. Čekají nás prázdniny a doba 
dovolených. Přejeme vám klid a pohodu, krásnou sluneč-
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nou dovolenou a odpočinek při kterém načerpáte nové 
síly. Zároveň děkujeme všem, kteří mateřské škole po-
mohli v průběhu školního roku, zvlášť zřizovateli, který 
nás podporuje a pomáhá nám. Poděkování patří i všem 

zaměstnancům MŠ. Svou práci berou zodpovědně a plní 
své úkoly na sto procent. 

Kelblová Jana 

Den dětí 

Plakát na nástěnce upozorňoval na Pohádkovou cestu 
ke Dni dětí, která se uskutečnila 30.5.2015. Její příprava 
však probíhala již několik dní před vypuknutím. Na startu 
čekaly na děti a rodiče berušky. Než se děti vydaly na ces-
tu, nakreslily si obrázek na papírovou tašku, do které sbí-
raly odměny na dalších stanovištích. Emanuel a Maková 
panenka měli připravené kytičky a děti je musely přená-
šet. Čekali je poučné úkoly u myslivců, kteří na plánku 
vystupovali jako hajný Robátko. U Včelky Máji a Vilíka 
všechny pletly popletené pohádky, ale naštěstí se děti 
nenechaly a udělaly vše, jak má být. U vodníka čekala na 
šikovné ruce udice a chytání hrníčků. Rumcajs měl připra-
vená polínka a házení polínkem to už je panečku nějaká 
práce. Smutná Popelka musela přebírat fazoli a čočku, 
naštěstí jí děti pomohly. Voják měl připravené střelby, 
aby si na své přišli i kluci.  

Čerti nesměli chybět, doufám, že se všem dětem po-
dařilo obehrát je v kartách. Všichni po celou cestu vyhlí-
želi Fionu a Šreka a dočkali se, úkol zvládli na jedničku a 
v bažině nikdo nezůstal. U Vochomůrky a Křemílka se roz-
házelo puzzle, ale děti jim ho poskládaly. V parku pod 
myslivnou čekali hasiči s překážkovou dráhou a poslední 
stanoviště vedle myslivny nabídlo dětem lanovou dráhu a 
další dvě disciplíny – jedna byla se syrový vejcem, dobře 
ho zabalit a pustit z výšky tak, aby se nerozbilo. Na mys-
livně čekala na děti kontrola – prohlídka plánků, zda nic 
nevynechaly a odměnou jim byly medaile a diplomy. Bo-
hužel nás potrápila dešťová přeháňka. Dětem se to líbilo, 
splněné úkoly a sprška byly dobré dobrodružství. Opeče-
né špekáčky přišli všem k chuti. Jenom potřebujeme jed-
nu radu – jak objednat pěkné počasí, už druhý rok nám 
pršelo. Tak snad příště. 

Kelblová Jana 

Z naší školy 

A je za námi další školní rok. Ani se nechce věřit, že to 
tak rychle uteklo a máme před sebou prázdniny. Připo-
meňme si, co všechno jsme v naší škole zažili během jara. 

Z pytlíčku s názvem březen jsme nejdříve vytáhli výu-
kový program Jak naložit se svými penězi. Děti se pod 
vedením paní Krmelové zamýšlely nad tím, za co utrácí 
své peníze, jak by s nimi mohly lépe hospodařit. Svoji lo-
giku a matematické dovednosti si vyzkoušely v matema-
tické soutěži Matematický klokan. V rámci projektového 
dne Dopravní výchova jsme se všichni projeli na doprav-

ním hřišti, které pro nás vzniklo v sále kulturního domu. 
Děti si vyzkoušely role řidičů malých autíček, motorek a 
čtyřkolek, prožily si role chodců i policistů. Zopakovaly si 
dopravní značky, čísla záchranného systému. Ve škole si 
potom zopakovaly zásady 1. pomoci. Nezaháleli jsme ani 
odpoledne. Děti si mohly zasoutěžit při hře Člověče, ne-
zlob se, před Velikonocemi jsme také vyčistili svoje do-
mečky a do školy přinesli značné množství starého papí-
ru, kartonu a pet lahví. Pro okolní školy jsme pořádali 
soutěž v Piškvorkách a ve spolupráci s paní Dvořákovou a 
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Papežovou mohly děti strávit večer a noc v knihovně, kde 
plnily různé úkoly a předčítaly si z vybrané knihy.  

Pytlíček s názvem duben přinesl páťákům obávané 
přijímací zkoušky na gymnázia. Všechny děti, které tyto 
zkoušky absolvovaly, uspěly a příští rok se pro ně otevřou 
brány tří různých gymnázií. S nadšením jsme přivítali zpří-
stupnění hřiště za školou, které maximálně využíváme 
v hodinách, přestávkách i při odpoledním skotačení školní 
družiny.  Na začátku měsíce si děti změřily síly v okresním 
kole recitační soutěže, kde obsadily 1. a 2. místo.  Mladší 
děti si mohly v rámci tělesné výchovy zacvičit 
s rehabilitační pracovnicí, starší děti zavítaly na dopravní 
hřiště v Hustopečích, kde je čekala výuka teorie zaměřená 
na situace v silničním provozu, jízda zručnosti a také jízda 
po dopravním hřišti. Všichni na závěr obdrželi průkaz cyk-

listy. Ti nejlepší se začali připravovat pod vedením paní 
družinářky na dopravní soutěž, která má na naší škole 

velkou tradici. Jak bojovali husité jsme se dověděli při 
vystoupení skupiny Perštejni, která lákavým a zábavným 
způsobem děti vtáhla do historie a ty si mohly vyzkoušet 
bojovat jako neporazitelní husité. S dětmi jsme navštívili 
místní knihovnu, kde nám paní knihovnice předčítala 
z knížky na námi zvolené téma a děti následně plnily za-
dané úkoly. V odpoledních hodinách si děti mohly zahrát 
kuličky nebo nakreslit obrázek na chodník. Pro rodiče 
s dětmi jsme připravili dílničku korálkování, kterou vedla 
paní Melicharová z Křepic. S napětím jsme také čekali, jak 

letos dopadne soutěž Sapere, které jsme se opět účastnili 
a ve které jsme loni vyhráli celostátní kolo. Jen změna 
pravidel během soutěže nám znemožnila jet bojovat do 
Prahy o další úspěšné umístění. Přesto patří dětem velký 
dík za 1. místo v krajském kole.  

Když se řekne květen, všichni víme, že nás čeká vy-
stoupení nejen pro naše maminky na Den matek. I letos 
jsme se na něj pečlivě připravovali a úsměv, slzičky dojetí 
v očích i děkovné maily byly důkazem toho, že se naše 
snaha vyplatila. Úspěšné byly děti i ve všech soutěžích, 
které se tento měsíc konaly. V přírodovědné soutěži pro 
okolní školy, kterou pravidelně organizujeme ke Dni Ze-
mě, jsme vyhráli všechna první místa, v dopravní soutěži 
jsme navázali na úspěchy v minulých ročnících a nejdříve 
vyhráli oblastní kolo a v okresním kole jsme skončili na 2. 
místě. Umístění jsme si přivezli i z recitační soutěže ve 

Velkých Němčicích a z pěvecké soutěže v Nikolčicích. Prv-
ňáčci si užili svoji Slavnost slabikáře v místní knihovně a 
byli pasovaní na čtenáře. O příjemný den se postarali naši 
páťáci, kteří společně s paní ředitelkou v rámci doprovod-
ného programu Ovoce do škol připravili peer program 
pro ostatní děti, při kterém se ochutnávalo, hrálo, soutě-
žilo. Děti si na závěr odnesly malý dárek, omalovánky a 
kuchařku, jak zpracovat některé méně známé druhy ovo-
ce a zeleniny. V rámci spolupráce s kulturní komisí obce 
jsme přivítali nové občánky Křepic. Výletem do domu dětí 
a mládeže v Hustopečích jsme absolvovali druhý projek-
tový den v rámci projektu S Evou a Edou bezpečně. 
V pytlíčku květen nás čekal ještě výlet pro rodiče a děti, 
tentokrát na Náchodsko. Prošli jsme si Babiččino údolí, 
navštívili jsme pevnost Dobrošov a město Náchod 
s náchodských zámečkem. Večer v kempu jsme opekli 
špekáčky a zazpívali si spoustu krásných písniček při tábo-
rovém ohni. 

V posledním pytlíčku tohoto školního roku - v červnu - 
nás čeká zúčtování s celým školním rokem, závěrečné 
písemné práce a vysvědčení. Každá třída si vyjela na svůj 
malý výlet - mladší děti si vyzkoušely zpracování ovčí vlny 
v DDM Pavučina v Hustopečích, čtvrťáci zjistili, jak žil pra-
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věký člověk při výukovém programu na zámečku Pohan-
sko a páťáci se ponořili do hrůz první světové války 
v interaktivním programu Na frontě či ve frontě. Starší 
děti se ještě seznámily v rámci výukového programu 

s posláním Mistra Jana Husa, od jehož upálení uplyne le-
tos 600 let. V polovině června jsme rádi přijali pozvání na 
exkurzi do velkoobchodu firmy Hortim, kterou zprostřed-
kovala  Laktea v rámci doprovodného programu Ovoce 
do škol. Závěr školního roku věnujeme pobytu v přírodě a 
sportování na hřišti s využitím nové přenosné dopravní 
učebny, na které pozveme naše budoucí prvňáky. 

Když se ohlédneme za celým školním rokem, myslím 
si, že na všechny naše akce bychom potřebovali ne pytlí-
ček, ale pořádný pytel a určitě se nemáme za co stydět. 
Účastníme se spousty akcí a soutěží a máme opravdu ši-
kovné děti, kterým patří velký dík za snahu a reprezentaci 
naší školy i obce. Prvořadá je pro nás samozřejmě výuka a 
výchova dětí, ale účast a dobré umístění v různých soutě-
žích je také obrázkem školy. Dík patří také celému učitel-
skému sboru za vedení dětí, bez nich by takové akce ne-
mohly proběhnout. 

Michaela Rabovská 

Práce s dětmi přináší mnoho radostí, ale i starostí a 
paní učitelky a všichni zaměstnanci školy si zaslouží vel-
kou pochvalu a poděkování za celoroční práci, kterou vy-
konávají vždy svědomitě a s plným nasazením. Velkou 
oporou pro chod školy je obecní úřad, který svojí podpo-
rou vytváří dětem i pedagogům příznivé podmínky pro 
každodenní práci. Poděkování za spolupráci patří také 
všem zaměstnancům OÚ, místním organizacím, mateřské 
škole, paní knihovnici, panu Antošovi za materiální pod-
poru školy, panu Karlu Kovaříkovi za úžasné nástěnky, 
panu Brychtovi a Heřmanovi za pomoc s technikou při 
různých vystoupeních a rodičům, kteří jsou našimi stálými 
parťáky.  

Léto je tu a já přeji dětem krásné prosluněné prázdni-
ny a všem spoluobčanům klidnou dovolenou. 

Marcela Fialová 

S Evou a Edou zdravě a bezpečně 

Projekt s tímto názvem byl vybrán na prvním místě 
z mnoha žádostí, které byly podány MŠMT ČR v OP Vzdě-
lávání pro konkurenceschopnost, oblast podpory 1.1, ve 
výzvě č.53. Do naší obce s ním v loňském roce vstoupila 
Akademie J. A. Komenského, kterou mnozí naši občané 
znají z doby, kdy pro ně zdarma pořádala kurzy počítačo-

vé gramotnosti. Společně s partnery projektu, ZŠ Ivančic-
ká z Moravského Krumlova a ZŠ Vémyslice, jsou klíčové 
aktivity projektu realizovány v 35 základních školách Jiho-
moravského kraje.  Nyní se projekt dostává do závěrečné 
fáze a po deseti měsících bude ukončen 31.7.  

Klíčové aktivity cíleně podporují úsilí MŠMT ČR po vy-
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tváření metodických opor pro zavádění změn v oblasti 
zdravého životního stylu, bezpečnosti silničního provozu 
a poskytování první pomoci pro žáky ZŠ a jejich pedagogy. 
Naše základní škola získala i materiální podporu. Vedle 
permanentně využívaného stolu na stolní tenis, basketba-
lového koše s míčem, tří koloběžek a tří párů in-line bruslí 

jsme obdrželi sadu DVD pro dopravní výchovu a cvičné 
lékárničky pro trénink první pomoci. Vzhledem 
k dlouhodobě organizovaným aktivitám naší školy, zamě-
řeným na činnosti, které projekt S Evou a Edou pilotně 
rozvíjí a prohlubuje, přivítali jsme v naší ZŠ v hodinách 
tělesné výchovy rehabilitační pracovnici, která různými 
vyrovnávacími cviky vedla žáky k správnému držení těla.  

Součástí projektu se staly dva projektové dny. První se 
uskutečnil v březnu, kdy do naší školy zavítalo mobilní 
dopravní hřiště s autíčky, tříkolkami a lektoři, manželé 
Soldánovi, seznámili děti s pravidly silničního provozu. 
Někteří žáci si vyzkoušeli i pozice dopravních policistů při 
řízení provozu na komunikaci a jak vážně vzali svoji roli se 
projevilo tím, že žádný přestupek svým spolužákům neod-
pouštěli. Projektový den navštívil i hlavní manažer projek-
tu a generální ředitel Akademie J. A. Komenského, pan 
Miloš Antoš. 

V květnu jsme uskutečnili druhý projektový den 
v pronajatém Centru volného času „Pavučina“ 
v Hustopečích. Za asistence lektorů centra a vedoucích 
projektového dne z naší školy, byly děti zapojeny do růz-
ných tradičních i netradičních pohybových aktivit, které 
napomáhají správnému držení těla a rozvoji svalové hmo-

ty. Celý program byl proložen nácvikem, jak se chovat a 
zvládat složité situace, když se jedná o zranění. S velkým 
zaujetím si děti připomněly základní pravidla první pomo-
ci, když prakticky využívaly cvičné lékárničky při ošetření 
zlomenin. V závěru projektového dne došlo i na opaková-
ní dopravních značek a význam reflexního značení. Před 
odjezdem zpět do Křepic ozdobily sebe i své batůžky re-
flexními prvky, protože vědí jak je důležité nejen vidět, 
ale být viděn v silničním provozu. 

Před několika týdny jsme s velkou radostí přijali zprá-
vu z Akademie J. A. Komenského, že obdržíme mobilní 
dopravní hřiště v hodnotě 22 tisíc korun. Už nám slouží a 
v příštím školním roce se o jeho využívání podělíme i 
s místní Mateřskou školou. Ještě než ukončíme školní rok, 
pedagogové naší školy obdrží pracovní listy pro práci 
s dětmi při rozvíjení zdravého životního stylu a bezpeč-
nosti v silničním provozu. Stane se tak na jednom ze dvou 
seminářů, které se uskuteční 18. a 22. června v Brně a 
Moravském Krumlově. Zde se setkají s autorským týmem 
při prezentaci, jak pracovní listy ve výuce používat. 

Již dnes můžeme konstatovat, že projekt „S Evou a 
Edou zdravě a bezpečně“, byl pro žáky naší ZŠ velmi pří-
nosný a věříme, že přinese své ovoce také v době prázd-
nin, kdy jsou děti vystaveny různým nebezpečným situa-
cím v dopravě i sportu. 

Soňa Procházková  
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Milí žáci, vážení rodiče,  

Školní  rok 2014/2015 se blíží mílovými kroky ke své-
mu závěru. Jako každoročně bilancujeme, ohlížíme se, 
hodnotíme… 

Co pro nás všechny tento rok znamenal? 

Usilovná  práce pedagogů a zaměstnanců školy , akti-
vita žáků, nové nápady, projektové dny, exkurze, výukové 
programy a jiné, to vše nás po celý rok doprovázelo. Škol-
ní vzdělávací program se „Sportem za kvalitou výuky“, 
s dodatky, byl splněn v souladu s RVP pro základní, před-
školní a zájmové vzdělávání. V současné době nastává 
období opakování a upevňování učiva za celý školní rok a 
žáci se pomalu připravují na nejhezčí období školního ro-
ku, na hlavní prázdniny.  

Školní rok 2014/15 byl započat následnou kontrolou 
ČŠI, která ověřovala naplnění nápravných opatření, vytý-
čených školou. Nápravná opatření byla odstraněna  a je-
jich naplnění byly shledány v pořádku a  bez připomínek. 
Naplno se rozběhla práce žáků a zaměstnanců školy. Výu-
kové metody a program byl zpestřen o  kulturní, sportov-
ní akce, dopravní výchovu, etickou výchovu, jazykové, 
naukové projekty, sportovní akce a  jiné aktivity se ověřo-
valy v praxi. Nechyběly opět ani vědomostní olympiády a 
soutěže a společné aktivity s partnerskými školami 
v okolí. Rodičům a jejich dětem byla  nabídnuta řada  zá-
jmových volnočasových aktivit, včetně nabídky povinně 
volitelných předmětů a  nepovinných předmětů. Učební 
rok plnými obrátky utíkal a plynul  jako voda. V násle-
dujícím školním roce přivítáme do první třídy s 15 dětí, na 
střední školy a učební obory odchází 16 deváťáků. 

V současné době, díky podpoře zřizovatele, měli mož-
nost žáci a pracovníci školy sdílet sportovní zápolení na 
dalším 39. ročníku Šúrovských her, na Slovensku. Toto 
zápolení se tradičně uskutečnilo se základními škola-
mi Šúrovce a  Dolné Zelenice. Vítězství čekalo tentokrát 
na žáky ZŠ Šúrovce, naši sportovci se umístili na krásném 
druhém místě.  Všichni žáci ze všech třech škol  soutěžili 
se zápalem a nadšením. Šúrovce  připravily velmi příjem-
né a přátelské prostředí. Dny probíhaly ve sportovní  a 
přátelské atmosféře.  

Děkuji všem pedagogům, dopravci p. Čechovi, organi-
zátorům ZŠ Šúrovce  i nové paní starostce, dále pak obci 
Nikolčice za zajištění této aktivity. Přátelské vztahy a 
sportovní zápolení se bude nadále  rozvíjet a prohlubovat 
příští školní rok, tentokrát  v naší základní škole. 

Nejdůležitějším bodem tohoto  roku bylo ukončení 
projektu  „Modernizace školy“ , který byl ve spolupráci 
s obcí Nikolčice realizován během celého školního roku. 
Ve škole byly nainstalovány nové interaktivní tabule, kte-
ré umožňují žákům a pedagogům  vysoce zkvalitnit výuku. 
Z bývalých nepotřebných prostor škol byla zbudována 

cvičná kuchyně, jazyková učebna,  hudebna,  dílny, učeb-
na PC, včetně moderního vybavení těchto učeben. Ven-
kovní sportovní zázemí bylo zvelebeno novými cvičnými 
posilovacími stroji. Z úplaty tělocvičny byly zakoupeny 
pro žáky školy nové sportovní dresy, sloužící k reprezen-
taci školy dále potom sportovní vybavení do tělesné vý-
chovy a jiné. Ve spolupráci s obcí se postupně modernizu-
je budova, včetně vybavení, v souladu s hygienickými po-
žadavky.  

V tomto školním roce byly kladeny vyšší nároky na 
organizaci práce při zajišťování provozu v MŠ a ZŠ, vlivem 
opakovaných dlouhodobých nemocí pedagogů a 
v souvislostí s realizací a včasným  ukončením  projektu 
Modernizace školy. Během školního období škola realizo-
vala projekt „Tablety do škol“, včetně školení pedagogů. 

Jako každoročně  škola vydávala samostatné školní 
noviny pro rodiče, přispívala do obecních novin, jak v obci 
Nikolčice, tak v obci Diváky a Křepice, pravidelně aktuali-
zovala webové stránky školy, informovala veřejnost i ro-
diče o svém dění na vývěskách v obcích, popřípadě míst-
ním rozhlasem. Dne 16.6.2015 tradičně  prezentovali  žáci 
9. třídy své  ročníkové práce,  v zasedací síni Obecního 
úřadu Nikolčice.  

Spolupráce s ostatními školami 

Během roku se úspěšně  rozvíjela spolupráce se škola-
mi v blízkém okolí. Žáci z Velkých Němčic, Šitbořic , Kře-
pic, Dolních Věstonic, Hustopečí, ZŠ a MŠ Žabčice ZŠ a MŠ 
Boleradice. Žáci se potkávali  na projektových  dnech a 
sportovních soutěžích i na kulturních akcích.  Ředitelství 
školy se účastnilo projektu „Mladí kutilové“ v rámci sdíle-
ní dobrých praxí. Tento projekt byl realizován pod zášti-
tou univerzity v Hradci Králové. Součástí projektů byly 
návštěvy základních a mateřských škol nejen v Česku , ale 
i ve španělské Valencii, kde ředitelka školy prezentovala 
činnost naší základní a mateřské školy na místní univerzi-
tě. 

Závěrem projektu bylo týdenní vyhodnocení a stáž v 
Hradci Králové na zdejší univerzitě. Škola obdržela pro 
výuku dvě stavebnice a pomůcky do prvouky v ceně 20 
tisíc korun. Vedení školy se také setkávalo s řediteli 
z okolních škol jako např. ZŠ Křepice, ZŠ Těšany, ZŠ Mě-
nín, ZŠ Sokolnice, ZŠ Hustopeče, Nádražní ul., ZŠ Šitboři-
ce, ZŠ Újezd u Brna.  

A co se ještě dělo ve škole? Tradiční jsme sbírali  papír, 
kaštany, pomerančovou kůru. Soutěžili jsme „O nejlepší 
třídu roku“ ve spolupráci se žákovským parlamentem. 
Pořádali jsme „Motýlí dny“, běh Nikolčickými stráněmi, 
Bible a my, výstavy žákovských prací, jarmark, projektové 
dny v rámci výchovy a vzdělávání, zápis dětí do 1. roč., 
Dopoledne pro předškoláky, výtvarné a pracovní dílny, 
Barevné dny dle ročního období, Setkání pro důchodce, 

Základní škola Nikolčice 
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Maškarní bál, Den  matek, Mobilní planetárium, Nikolčic-
kou lyru zpěv, Den Země, třídnické hodiny pro žáky, pra-
videlné konzultační hodiny pro rodiče, ročníkové práce, 
školní výlety pro žáky, Perštejni, školu v přírodě 
v Nesměři, Dopravní kurz pro žáky, Dopravní výchovu 
v Hustopečích, Canesterapie pro žáky. Spolupracovali  
jsme   s hasiči a  s Policií České republiky, byly zajištěny 
exkurze pro žáky, výukové a  preventivní programy pro 
žáky školy, Piškvorky a Den Země v  ZŠ Křepice.  Probíhal 
Matematický klokan, Cvrček, Pythagoriáda a jiné. Účast-
nili jsme Nikolčické laťky, netradičních sportů  Kimbool a 
Frees, se sportovní olympiády pro žáky, plaveckého výcvi-
ku  pro žáky 1st., lyžování se školou v Němčičkách a Čes-
kých Petrovicích, štafetových  běhů, fotbalových utkání a 
přeborů v házené, vybíjené s partnerskými školami, pře-
borů v lehké atletice. Dále pak soutěží vědomostních a 
naukových, olympiád, úspěšné reprezentace školy 
v recitaci na okresním kole v Boleradicích. Pokračovali  
jsme se v  projektu Celé Česko čte dětem ve spolupráci 
s rodiči, žákovským parlamentem a  hosty.  

V závěru školního roku se slavnostně  rozloučíme 
s deváťáky a žáky 5. ročníku a předškoláky a předposlední 
den zakončíme návštěvou filmového představení pro žá-
ky 2. st.. Slavnostní ukončení školního roku proběhne 
v pátek 26.6.2015 v 8 hod. V pondělí 29.6.2015 a v úterý 
30.6.2015 je vyhlášeno pro žáky školy ředitelské volno. 
V tyto dny bude probíhat rekonstrukce osvětlení ve tří-
dách školy .  

„Tablety do škol“  škola podle svých potřeb, na zákla-
dě podaného projektu mohla čerpat z EU  dotaci na pro-
jekt „Vzdělávání pedagogů v prostředí cloudu“. Projekt 
byl zahájen 1.10.2014 a bude ukončen 30.6.2015. Díky 
projektu došlo k modernizaci a vybavení potřeb pedago-
gů a  ke zkvalitnění výuky na škole. 

Škola byla zapojena i do projektu „Podpora přírodo-
vědného a technického vzdělávání na středních školách 
v Jihomoravském kraji, ve spolupráci se Středním odbor-
ným učilištěm a Střední odbornou školou v Hustopečích a 
Střední školou, Purkyňova v Brně. Projekt byl nastaven 
žákům 2. st., kteří se účastnili jednodenních workshopů. 
Tradiční projekty školy jako  Ovoce do škol, Mléko do 
škol, Zdravé zuby, Recyklohraní, Rodiče  vítání, Ekoškola, 
Na silnici nejsi sám, Sbíráme víčka pro Filipa, Aktivní škola 
a jiné byly realizovány. Na škole také opět pracoval žá-
kovský parlament, který se společně podílel  na akcích dle 
plánu práce na školní rok 2014/2015.  

Vážení rodiče, milí spoluobčané, žáci 

Základní a Mateřská škola naplňuje svojí činností kon-
cepci, která ji vede určitým směrem ke stálému postup-
nému zlepšování podmínek a vzdělávání pro vaše děti. 
Vážíme si nesmírně toho, že mnoho z vás rodičů nám vy-
jadřuje svoji podporu tím, že jste spokojeni, jakým smě-
rem se škola ubírá a co se snaží nabízet kromě kvalitního 
vzdělávání vašim dětem. 

Děkuji za přátelskou spolupráci a vstřícnost vedení 
obce, zastupitelům, kteří si uvědomují, že škola je oprav-
du nejdůležitější součástí vzdělávacího, kulturního a spor-
tovního života obce. 

Na závěr mi dovolte poděkovat všem zaměstnancům 
školy za  úsilí vynaložené při činnostech a aktivitách školy. 
Žákům přeji jménem zaměstnanců  krásné prožití prázd-
nin.  

Na nový školní rok 2015/2016 se těší a klidné prožití 
léta vám všem přeje kolektiv pracovníků ZŠ a MŠ Nikolči-
ce . 

Mgr. Jitka Gebauerová  
ředitelka ZŠ a MŠ 

Realizací změny v ZŠ a MŠ Nikolčice - Modernizace školy 

Pracovní žákovské dílny 

Počítačová učebna  

Cvičná kuchyně pro žáky školy  
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Symbolem jara jsou velikonoce a my jsme se pokusily, 
letos poprvé, uspořádat velikonoční jarmark. Ten se ko-
nal 29. března v kulturním domě. Nebyla to akce pouze 
prodejní, ale mohli jste si vyrobit velikonoční pomlázku, 
vyzkoušet vyškrabávání vajíček, zatvořit si s dětmi, zú-
častnit se soutěže o nejlepší pomazánku (vyhrála poma-
zánka - Lucemburský salát od Marie Sáčkové), nebo si jen 
zpříjemnit nedělní odpoledne se sklenkou vína a povídá-
ním s přáteli. Jsme rády, že jste přišli a naše snaže-
ní  nebylo marné. Už se těšíme na další rok a přemýšlíme, 
čím bychom mohli jarmark zpestřit. 

„(NE)prodejné manželky" bylo divadelní představení 
ochotnického souboru BEZKAMEN z Uherčic, které napl-
nilo kulturní sál 18. dubna. Smích zněl celým sálem, kdo 
přišel ten nelitoval!  I hercům se v Křepicích líbilo - atmo-
sféra i hojná účast, a proto bychom chtěly soubor opět 
pozvat s novou připravovanou hrou. 

30. dubna se konalo Pálení čarodějnic na place za poš-
tou. Špekáčky se opékaly, čarodějnici jsme spálili a tou 
nejkrásnější čarodějkou mezi dětmi se po hlasování všech 
přítomných stala Lenička Horáková. 

Dlouho připravovaný Den dětí zhatilo 30. května poča-
sí. Jen málo komu se podařilo projít celou Pohádkovou 
cestu a nepromoknout na nit. Nevadí, vždyť prší tak málo, 
že zmoknout je svátkem samo o sobě. Velký dík patří Da-
ně Vyhlídalové za ušití sedmi krásných kostýmů a děkuje-
me všem kdo nám jakýmkoliv způsobem pomáhal. 

Teď už jen pozvání na Rozlučkový táborák, který bude 
30. června v 18 hodin za poštou. Rozloučíme se se škol-
ním rokem 2014/2015 a HURÁ PRÁZDNINY!!! 

My v Klubíčku ale zahálet nebudeme. Chtěli bychom s 
pomocí Obecního úřadu opravit v prostorách Klubíčka 
zvlhlé, oprýskané zdi, zakoupit nový koberec a vůbec dát 
Klubíčko „do gala“, aby se tam mohly opět scházet, od 
září za špatného počasí, maminky s dětmi. V září plánuje-
me divadlo pro děti a chtěly bychom v Křepicích přivítat 
mobilní planetárium. Fotky z každé akce jsou k nahlédnutí 
jak na www.krepice.cz, tak na 
www.klubicko.websnadno.cz. Ještě jednou děkujeme 
všem kdo MC Klubíčko podporují. 

Slunné prázdniny plné odpočinku a krásných zážitků 
přejí všichni z Klubíčka. 

Zdravíme z Klubíčka! 

TJ Sokol Křepice 

Fotbalová sezóna 2014 – 2015 bude navždy zapsána 
zlatým písmem, jako dosavadní největší úspěch křepické 
kopané. Poprvé v historii jsme postoupili do krajské sou-
těže. V tomto ročníku předvedlo naše A mužstvo velký 
výkonnostní skok, který ho vynesl až na pomyslný trůn 
okresního přeboru. Je až neuvěřitelné, že v předchozích 
třech ročnících jsme se umístili shodně na jedenáctém 
místě a vždy nás obcházel sestupový strašák. Další zvlášt-
ností letošního ročníku je také to, že nám v boji o první 
místo vyrostl zdatný soupeř v sousedních Nikolčicích.  
V minulosti se snad ještě nestalo, aby o postup do krajské 
soutěže soupeřili dvě sousední obce z této části okresu. 
Nakonec jsme byli v tomto přetahování o vedení úspěš-
nější. Dali jsme nejvíce branek, nejméně jich dostali a tak 
nám postup do I.B třídy krajské soutěže právem náleží. 

Přitom jsme jarní část soutěže nezačali nejlépe. Po 
dvou remízách, nejdříve doma s Hustopečemi 0:0 a poté 
ve Velkých Bílovicích 2:2, jsme vedoucí postavení přene-
chali Nikolčicím. Do čela tabulky nás vrátily výhry v Březí 
3:0 a na domácím hřišti s Hruškami 5:0. Následoval ne-
šťastný zápas v Charvatské Nové Vsi, kde se nám zranili tři 
hráči a ze slibného vedení 2:0 byla nakonec prohra 2:3. K 
dalšímu zranění došlo na křepickém hřišti, při vzájemném 
měření sil s Vrbicí. Hostující hráče jsme jednoznačně pře-
hráli 4:0. O malé vzrušení se však postaral Petr Příkazský, 
který v závěru utkání vstoupil do hry a vzápětí byl faulo-
ván.  Ze hřiště musel být vynesen na nosítkách a poté od-

vezen sanitkou na ošetření do nemocnice. Z vážně vypa-
dajícího zranění se nakonec vyklubala jenom roztržená 
kůže pod kotníkem. Naposledy jsme hořkost porážky, i 
když jen velmi těsné 0:1, okusili v Zaječí. Před „májovou“ 
jsme si na domácí půdě poradili s Kosticemi 3:0. Přetaho-
vání o vedoucí postavení v tabulce ukončilo až propršené 
derby v Nikolčicích. I přes nevlídné počasí se přišlo podí-
vat mnoho příznivců obou táborů. Po krátkém oťukávání 
jsme udeřili a přesně umístěným obloučkem z levého kří-
dla se ujali vedení 1:0. Tak skončil i první poločas. Ve dru-
hé půli jsme navýšili naše vedení na 3:0 a o osudu utkání 
bylo rozhodnuto. Nikolčičtí stačili jen upravit pro ně ne-
příznivý stav na konečných 3:1. Následující měření sil bylo 
exhibicí před domácím publikem. Mnoho diváků již skan-
dovalo: „Deset, deset.“ Nakonec si béčko Novosedel od-
váželo brankový příděl jenom 8:0. V Přibicích jsme udělili 
domácím fotbalistům lekci z produktivity. Vyšlo nám snad 
všechno, do čeho jsme kopli. I když přibičtí měli možností 
ke skórování zrovna tolik co my, odcházeli poraženi 0:4. 
Do slavnostní atmosféry k nám přijelo poslední mužstvo 
tabulky Drnholec. Před zápasem poděkoval hráčům za 
jejich výkon starosta obce František Hlaváček. Následně 
se ke gratulaci přidali jak dřívější tak i nový předseda TJ 
Sokol František Maška a Jindřich Otřísal. Vítězstvím 5:2 
jsme si jen upevnili vedoucí postavení a drnholecké posla-
li definitivně ke dnu. Naposledy si v něm vyzkoušel bran-
kářské umění Luděk Remo a rozloučil se tak s fotbalovou 
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kariérou. Druhý gól v naší síti byl tak zároveň posledním, 
který dostal. Po střetnutí slavnostně předali pohár našim 
fotbalistům zástupci Okresního fotbalového svazu Břeclav 

předseda František Stejskal a člen revizní komise Zdeněk 
Richter. Poté již propuklo na hřišti bujaré veselí doprová-
zeno výstřiky šampaňského. 

Ve stínu áčka odehrálo svá střetnutí i B mužstvo. I když 
jeho optimistický nástup naznačoval lepší postavení 

v tabulce, nakonec si o jednu příčku pohoršilo. Po šťastné 
výhře 2:1 ve Starovicích a porážce Kurdějova 4:3 na kře-
pickém hřišti jsme se trochu vyšvihli. Následovala však 
dlouhá šňůra sedmi proher a postupný pád.  

Konečné postavení našich družstev pro sezónu 2014 - 15 

Výbor TJ děkuje všem organizátorům i stárkům, kteří 
se podíleli na zdárném průběhu „Májové zábavy“. Letos 
nám počasí přálo. Proto jsme ji mohli, po dlouhé době, 
uspořádat pod „širým nebem.“ Premiéru měla 12. června 
další zábava na čerstvém vzduchu – letní noc. Dějištěm 
této akce bylo hřiště. Předpokládali jsme sice větší počet 
návštěvníků, ale myslíme si, že příští rok tuto akci zopaku-
jeme. 

Výbor TJ děkuje všem hráčům za dosavadní výkony. 
Přeje jim hodně vyhraných zápasů a ať se dobré jméno 
křepického fotbalu ozývá dlouho i v krajské soutěži. Podě-
kování patří také fotbalovým příznivcům za podporu na-
šich sportovců. 

Za výbor TJ Ing. Jindřich Otřísal 

1.  A mužstvo        26     18     3      5     71 : 25      57 bodů      

8.  B mužstvo        18       6     1    11     28 : 50      19 bodů 

Oddíl stolního tenisu 

Koncem dubna skončila stolním tenistům sezóna  
2014-15. A družstvo odehrálo druhou sezónu v krajské 
soutěži II. třídy. Vítězem se stalo družstvo Znojma, na 
druhém místě Rebešovice A a na třetím místě skončilo 
naše A družstvo, které tak obhájilo umístění z minulé se-
zóny. V domácím prostředí družstvo body ztratilo pouze 
se Slatinou, kdy hráči prohráli 6:10, a potom dvakrát re-
mizovali se Znojmem a s Ivančicemi. V jednotlivcích KP II. 
byl naším nejlepším hráčem Vladimír Vítek na 7. místě se 
skóre 53 vítězství a 15 porážek, Radek Pokorný byl na 12. 
místě se skóre 42:25. Tomáš Marada skončil na 40. místě 
se skóre 16:28 a Libor Zástěra byl 44. se skóre 23:43. 
Z hráčů náhradníků byl nejlepší Roman Maška, který ode-
hrál méně než 20 utkání, měl skóre 9:9 a Aleš Sedláček 
skóre 4:16. Soutěž si vyzkoušeli i další hráči Béčka a Céč-
ka, ale ti nebodovali. 

V okresním přeboru I. třídy naše B družstvo skončilo 
na 8. místě s 8 výhrami, 1 remízou a 13 porážkami. Po 
špatném začátku soutěže, kdy hráči po 8 kolech uhráli 
pouze 1 remízu se výkony hráčů zlepšily. Přispěl k tomu 
hlavně Roman Maška, který se po nemoci potřeboval ro-
zehrát a jako pátý hráč A družstva mohl nastoupit i do 
okresního přeboru. Také se rozehrál Aleš Sedláček. Tito 
hráči byli hlavními tahouny k záchraně Béčka v OP I. 
V tabulce jednotlivců skončil Sedláček na 14. místě se 
skóre 43 výher a 26 porážek, Květoš Maška na 23. místě 
se skóre 38:39, Pavel Novotný na 35. místě se skóre 

16:31 a Radek Papež 36. se skóre 20:40. Dále hráči, kteří 
odehráli méně než 44 zápasů: Roman Maška  skóre 29:6 a 
Petr Kolář 6:18. 

V okresním přeboru III. třídy hrálo naše C družstvo, 
které v základní sestavě Novotný, Radek Papež, Jiří Strou-
hal a Jakub Rubeš pomýšlelo i na postup do II. třídy, ale 
po onemocnění dvou hráčů a doplňování nejlepších hráčů 
do B družstva v OP I., neodehrálo ani polovinu soutěže 
v základní sestavě. Sestavu doplňovali hráči D družstva. 
Po nemoci se nedařilo Jiřímu Strouhalovi a čekalo se více i 
od Jakuba Rubeše, který také onemocněl. I tak družstvo 
obhájilo pátou příčku v tabulce. V tabulce jednotlivců III. 
třídy jsme měli nejlepší hráče na 1. a 3. místě. První byl 
Radek Papež se skóre 53 výher a 3 porážkami, třetí byl 
Pavel Novotný se skóre 47:5, na 23. místě se umístil hráč 
Déčka Jan Papež skóre 23:20, na 25. místě Jakub Rubeš 
20:20 a na 34. místě Jiří Strouhal 24:47. 

Svoji druhou sezónu odehrálo D družstvo v OP IV. tří-
dy. Družstvo hrálo v sestavě Jan Papež, Jiří Lang, Václav 
Strouhal a Michal Kotačka. Mladí hráči pomalu sbírají 
zkušenosti a je to vidět i na výsledcích. Za celou sezónu 
jsme 6x zvítězili, 2x remizovali a 8x prohráli. V tabulce 
jednotlivců skončili Jan Papež na 3. místě se skóre 52:8, 
23. místo obsadil Václav Strouhal se skóre 29:35, 26. byl 
Jiří Lang se skóre 25:39 a na 30. místě byl Michal Kotačka 
se skóre 16:48. 

Za oddíl stolního tenisu Jan Papež 
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Zahrádkáři připravují 

Zveme všechny občany na Letní ochutnávku vín spoje-
nou s oslavou 45. výročí založení ZO ČZS v Křepicích.  
15. 8. 2015 nám na parketu před obecním hostincem za-
hraje cimbálová muzika a místní vinaři se určitě pochlubí 
vynikajícími vzorky vín. Přesné informace o průběhu akce 
budou včas sděleny. 

Předpokládáme, že letošní rok bude příznivější než 
ten loňský. Na neděli 20.9. plánujeme výstavu ovoce a 

zeleniny.  Prosíme zahrádkáře a všechny drobné pěstite-
le, aby se pochlubili svými výpěstky a přispěli tak 
k bohaté rozmanitosti exponátů této výstavy. Organizaci 
akce včas upřesníme. 

Na poslední listopadovou sobotu, tj. 28.11. zveme 
všechny příznivce cimbálové muziky a milovníky dobrého 
vína na 19. ročník Posezení u cimbálu. 

za výbor ČZS Vintrlík Antonín 

Letos uplynulo 10 let od otevření nového cvičiště Ky-
nologického klubu Křepice. Vloni se zde konaly tři zkoušky 
podle Národního a Mezinárodního zkušebního řádu, 
v letošním roce doposud jedny. V loňském roce se zkou-
šek zúčastnilo 24 psovodů, z nichž uspělo 20, včetně 10 
našich členů. Letošních zkoušek, které se uskutečnily dle 
NZŘ, se zúčastnilo 10 psovodů, z nichž uspěli 4 naši členo-
vé. Jedním z úspěšných je i náš nejmladší člen dvanáctile-
tý Marek Kosina z Nikolčic. 

Na našem cvičišti byly otevřeny kurzy poslušnosti pro 
majitele psů. Kurzy vede nová členka klubu Jana Zavadilo-
vá, která má dlouholeté zkušenosti s výchovou a výcvi-
kem psů, a to nejen služebních plemen. Kurz je otevřen 
majitelům všech psích ras včetně kříženců bez rozdílu 
věku. V kurzu se psi naučí základním povelům a doved-
nostem, které jsou užitečné v běžném životě. Jejich maji-
telé získají informace o způsobu, jakým se pes učí, jak 
myslí a jak se vzájemně domluvit na společném soužití. 
Doposud ukončilo kurz 24 účastníků a 10 z nich se roz-
hodlo pokračovat v lekcích a připravovat své psy na slože-
ní zkoušek. Tři psi již zkoušky základní ovladatelnosti složi-
li. Zároveň byly otevřeny další kurzy pro začátečníky. Kur-
zy navštěvují občané nejen z Křepic, ale i celého okolí. 

Celkový ohlas je velmi pozitivní. Další informace lze získat 
na internetové adrese: www.vycvik-krepice.cz. 

Dne 1.5.2015 proběhly v Křepicích pachové práce zá-
chranných psů, z nichž neuspěl jen jeden pes. Z ostatních 
67 týmů soutěžících v Brně a okolí uspělo pouze 29 týmů. 

Dne 29.8.2015 od 9:00hod. proběhne na našem cvičiš-
ti soutěž „voříškiáda" pod názvem Křepický voříšek. Bližší 
informace podá slečna M. Vráblíková.  

V letošním roce plánujeme uskutečnit ještě dvoje 
zkoušky a čekají nás brigády. V jejich rámci opravíme pře-
kážky, v dřevěných buňkách vyměníme okna a mřížování, 
ve zděné buňce opravíme dveře a interiér. Plánujeme 
nákup nových zástěn. V blízké budoucnosti bude třeba 
vyřešit zpevnění břehu potoka podemílajícího plot cvičiš-
tě. Zejména v období dešťů je situace již kritická. 

Činnost kynologického klubu byla jak v loňském, tak i 
v letošním roce podporována obcí. Z loňské dotace byl 
zakoupen křovinořez, který pravidelně používáme 
k úpravě cvičiště.  

Závěrem bych chtěl poděkovat obci za podporu a 
všem aktivním členům za jejich výsledky. 

člen výboru KK Křepice 

Kynologický klub 

ZEMOS a.s. – polní rostlinná výroba 

V předchozích článcích jsme Vás seznámili s pojetím 
živočišné výroby, která je ale těsně propojena s výrobou 
rostlinnou, bez níž by v podstatě nemohla existovat. Mi-
mo základní úkol, kterým je výroba krmiv pro skot, má 
polní rostlinná výroba v Zemosu další   úkoly.  

Jedním z nich je produkce tržních komodit pro násled-
ný prodej. Mezi těmito plodinami zaujímá první místo ve 
výměře potravinářská pšenice s plochou 1660 ha, prů-
měrný výnos se pohybuje kolem 6 t/ha. Většina produkce 
(9060 tun) je určena pro mlýny Penam, menší část (900 
tun) je produkce osiv pro Osevu Bzenec. Druhé místo 
svou výměrou zaujímá s 600 ha řepka olejka s průměr-
ným výnosem 3,3 t/ha. Veškerá produkce řepkového se-

mene v objemu 2000 tun je určena k následnému zpraco-
vání ve společnosti Preol. Jelikož se nacházíme v teplé 
části republiky, má zde své místo i zrnová kukuřice s vý-
měrou 250 ha a výnosy pohybujícími se kolem 8 t/ha. Své 
uplatnění najde ve výrobě krmných směsí. Poslední a vý-
měrou nejmenší tržní plodinou je jarní ječmen pro výro-
bu osiv s 20 ha a výnosem 4 t/ha. 

V roce 2012, po uvedení bioplynové stanice v objektu 
Jave do provozu, bylo potřeba zajistit surovinu pro výro-
bu elektrické energie, která vzniká spalováním bioplynu 
ve spalovacím motoru. Toto představuje výrobu 16000 – 
17000 tun siláže z kukuřice na jeden rok. Kukuřičná siláž 
je postupně plněna do fermentoru a míchána s prasečí 

http://www.vycvik-krepice.cz/
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kejdou. Při následné fermentaci vzniká bioplyn, což je 
směs plynných látek, zejména metanu (CH4) a oxidu uhli-
čitého (CO2), ten se jímá a následně spaluje. Dalším úko-
lem pro Zemos je „zpracování“ vedlejších produktů výro-
by bioplynu, tj. vyhořelého paliva – fugát (tekutá složka) a 
separát (pevná složka). Fugát se chová v podstatě jako 
kejda a stejným způsobem se i využívá ke hnojení, sepa-
rát podobně jako chlévský hnůj rozmetáme na podzim na 
pole. 

Rostlinná výroba se neustále vyvíjí a to jak strukturou, 
tak i používanými technologiemi. V roce 1967 byl v „JZD 
Osvobození“ dosažen nejvyšší hektarový výnos u hustě 
setých obilnin (pšenice, ječmen) v rámci tehdejší ČSSR 
5,96 tuny po hektaru. Na přelomu 70. - 80. let bylo zapo-
čato s budováním zpevněných polních cest a tím byl 
umožněn přístup na pozemky i za nepříznivých klimatic-
kých podmínek. Počátkem devadesátých let se vzhledem 
k nedostatku finančních prostředků snížilo a posléze 
prakticky zastavilo hnojení fosforečnými a draselnými 
průmyslovými hnojivy. Zachovalo se pouze hnojení dusí-
kem, protože dusík nelze udržet v půdě v potřebném 
množství jako draslík a fosfor. Doplňování základních ži-
vin bylo umožněno hnojením statkovými hnojivy, která 
produkovala chovaná zvířata. Byl to především chlévský 
hnůj, který se skladoval na zpevněných asfaltových plo-
chách, které byly zbudovány za podpory cukrovarů jako 
plochy pro uskladnění cukrové řepy. Protože se ale budo-
valy stáje pro prasata, kde se nevyužívala sláma jako po-
destýlka, byla současně produkována kejda, kterou bylo 
nutno aplikovat zpět na pole. V roce 1994 byl pořízen 
první aplikátor kejdy, traktorem tažená cisterna 
s hadicovým aplikátorem, což umožnilo provádět hnojení 
plodin i během jejich vegetace. A tak se kejda, která byla 
do té doby nežádoucím odpadem, stala žádaným hnoji-
vem.  Kromě kejdy vlastní byla využita i kejda prasat 
z Jave. Obvyklá dávka bývá 15 – 20 tun na hektar, tímto 
se dodá do půdy 1,5 tuny organických látek, což znamená 
80 kg dusíku, 7 kg fosforu a 75 kg draslíku. 

Od poloviny devadesátých let se téměř na celé ploše 
obhospodařované půdy uplatňují bezorebné technologie. 
Ve zkratce to znamená, že orba je nahrazena mělkým 
zpracováním půdy (do hloubky 10 – 15cm) talířovým ne-
bo radličkovým kypřičem v kombinaci s prohlubováním 
(do hloubky 25 – 35cm) pro plodiny s delšími kořeny 
(kukuřice, řepka olejka). Přínosem tohoto způsobu zpra-
cování půdy je bezesporu šetření půdní vláhou, které je 
v naší oblasti díky častým přísuškům významný nedosta-
tek a také snížení vodní eroze,  takto zpracovaná půda se 
tak snadno neodplavuje. 

Další významnou až přelomovou změnou byl přechod 
ze „zeleného“ krmení skotu na výživu konzervovanými 
krmivy. Bylo třeba vyrobit objemná krmiva (siláž 
z kukuřice, senáž z vojtěšky a seno) na celý rok, aby krme-
ní skotu bylo stejné každý den. Po nákupu senážního lisu 

v roce 1996 se teprve dařilo vyrobit senáž na celý rok. 
Tato se ukládala a dodnes ukládá do vaků z pevné folie, 
jež připomínají obrovský salám a ve kterém vydrží víc než 
rok. Je to umožněno jednak zamezením přístupu vzduchu 
a také použitím konzervačních přípravků na bázi organic-
kých kyselin. Tento způsob výroby krmiva umožnil snížení 
ploch krmných plodin, protože při něm nedochází téměř 
k žádným ztrátám (hniloba, plísně atd.). V současné době 
zaujímají plochy pro výrobu krmných plodin 500 ha u si-
lážní kukuřice pro skot, 570 ha pro výrobu siláže na bio-
plynovou stanici, 550 ha vojtěška pro seno a senáže, 140 
ha na svažitých pozemcích, které jsou trvale zatravněny a 
vyrábí se na nich luční seno pro telata. 

Protože jsme si vědomi, že půda je pro naše hospoda-
ření nejdůležitějším prostředkem, začali jsme v roce 2013 
využívat systém, který přesně sleduje pH půdy a zásobu 
živin na základě půdních rozborů (stovky půdních sond po 
celém katastru). Jedná se o součást systému precizního 
zemědělství, který má za úkol pomocí moderních techno-
logií zefektivnit celkové hospodaření. Na základě výsledků 
rozborů a potřeb rostlin se zpracuje plán hnojení, kterého 
cílem je doplnit do půdy ty prvky (fosfor, draslík, hořčík, 
vápník…), kterých je nedostatek a v přesném množství 
jsou cíleně aplikovány na dané pozemky. Nejde pouze o 
doplnění, ale také o to, aby se hnojivy neplýtvalo tam, 
kde to není třeba, aby nedocházelo k jednostrannému 
přehnojování. Výsledkem bude do budoucna vyvážená 
zásoba živin v půdě v optimálním množství a takto obhos-
podařované pozemky nebudou vyčerpány tím, že z nich 
víc odvážíme (odebíráme), než do nich vracíme.  

Precizní zemědělství je založené na přesném určení 

místa a času pro každý pěstitelský zásah na pozemku, 
proto je nezbytné využití moderních technologií jako 
např. GPS, který  dnes hlídá nejen umístění stroje, ale i 
rychlost, trasu nebo šířku záběru. Toto nám dnes v kom-
binaci s již uvedeným bezorebným zpracováním půdy 
umožňuje využití výkonné moderní techniky s velkým 
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pracovním záběrem, tím pádem i vysokým výkonem. 
Dnes používané výkonné stroje rostlinné výroby, nejen 
traktory, ale i kombajny, řezačky jsou navíc vybaveny mo-
tory, které jsou kromě vysokého výkonu podstatně šetr-
nější k životnímu prostředí. Je to dáno konstrukcí motorů, 
která zamezuje úniku provozních kapalin (olejů) a vý-
znamně snižuje únik škodlivin ve spalinách výfukových 
plynů. 

Příklad: dnes nejvýkonnější agregace je představována 
v Zemosu kolovým tahačem T9.505 značky New Holland 
(jmenovitý výkon 505 koňských sil) s talířovým podmíta-
čem GreatPlains o záběru 10m. Pro představu tato sou-
prava dokáže za směnu zpracovat až 110ha půdy, která je 
takto připravena na setí.  Spotřeba nafty je 6 litrů na 1 

hektar. Před dvaceti lety bylo na zpracování stejné výmě-
ry potřeba tří traktorů o výkonu 160 koňských sil a záběru 
5m. 

Moderní technologie a technika práci v mnohém 
usnadňují a urychlují. Jejich obsluha ale není zdaleka tak 
jednoduchá a proto jsou daleko vyšší nároky kladeny na 
jejich osádky. Toto vše připraví podmínky pro dobrý růst 
rostlin a tvorbu odpovídajícího výnosu a kvality. Ale i v 
dnešní době mají stále obrovský vliv faktory, které zatím 
ovlivnit nedokážeme. Proto moderní zemědělec zůstává 
stále tím, který si stěžuje na počasí, ať už je jakékoliv. 

Ing. Martin Brabec, vedoucí rostlinné výroby 
Ing. Pavel Frýbort, agronom ve výslužbě 

Z Kroniky Ferdinanda Böhma 15 

Půllánské pozemky a dům mohl sedlák dáti pouze jed-
nomu dědici a druhé děti musel poděliti zemí nebo peně-
zi. Takové nestejné rozdělení otcovského majetku bylo 
mezi sourozenci  pociťováno proti hlavnímu dědici jako 
křivda, neboť odcházeli z rodičovského domu s nějakou 
stovkou splátky a kouskem pole někam do chaloupky, 
kde pak zatrpklí žili po celý svůj život. Tento způsob roz-
dělování pozemků dětem se však udržoval i po době zru-
šení roboty.  Ne snad všude, ale byli takoví sedláci, kteří si 
zakládali na tom, že jejich půllán je zachován celý a nic se 
neohlíželi na nespravedlnost, páchanou na svých dětech 
nestejnoměrným rozdělením majetku. Pomalu však do-
cházelo ke stejnoměrnému podílení dětí rodičovskými 
podíly. 

V půllánském majetku byly tyto trati:  Palegrosy 3 míry 
vysevky, Šidoňky 2 míry, odměrky u Nových Dvorů 1 míra, 
odměrky u Němčic 1 míra. K půllánu patřila pouze jedna 
odměrka. Díly nad Loučky, neboli Přední díly 4 míry, Zadní 
díly se třemi stáváními 9 měr.  Stávání proto, že tam stá-
val pastýř se stádem, dokud se úhořilo. Dále Vejhon 2 
míry (Vejhon proto, že se tam vyháněl dobytek). Jezírka 
nebo Soudný po 2 mírách, Rozdíle nebo zadní Rozdíle 4 
míry, Díle za kostelem nebo dříve nazývané Díly nad lou-
kami, tj. nad Žlebem 5 mír, Šmolosy 3 míry a Staré hory 3 
míry. 

Ostatní půda byla jak se říkalo „svobodná“ a byla vět-
šinou v hornaté části katastru. Tam bylo hodně vinohra-
dů. Byly to Novosády, Valdštejny, Záhumenice, Psenky, 

Achtele neboli Staré čtvrtě, Skalky, Obecní kopce, Roz-
nperky, Framperky, Kocperky, Nádlesí, Černě a Líchy, kte-
ré byly lesem. 

Vinohrady bývaly v Achtelích neboli ve Starých čtvrt-
kách, Frampercích, Skalkách, Rozemperkách, půllánské 
vinohrady pak ve Starých horách. 

Výměru půllánu se sedláci zvětšili o Strejček, Zelnice, 
Domovní kopce, popř. o Zahájisko a to tím způsobem, že 
při stavbě nové školní budovy v roce 1878 na popisném 
čísle 25 daroval každý sedlák na účel této stavby 100 zla-
tých a dostal z obecního majetku patřičný díl. Sedláci při 
této příležitosti pamatovali také na chalupníky a tak kaž-
dý chalupník dostal jeden Domovní kopec. Fara a škola 
dostaly také Domovní kopec a po jedné Zelnici. Aby dom-
kaři nebrblali na selskou nenasytnost, dali jim sedláci prá-
vo, aby si na Vostudách vysázeli každý jeden řádek volvo-
vými sazenicemi, aby z toho také něco měli. Jenže tam 
nikdy nic nenarostlo. Co se týče Strejčka, byl to rybník, 
který patřil do katastru zaniklé vsi Novošice. Strejček byl 
napájen vodou z Předních stávání, Zadních dílů, ale hlav-
ně vodou z Hlubokých jezírek, která časem vybrala 
v pískové půdě koryto, kudy dosud za vlhkých roků teká-
vala i za letních dnů v bystrém potůčku jako čistá a chlad-
ná voda. Jako bych ho slyšel dnes hrčet. Za nynějších su-
chých let však tam už voda neteče. 

Z Kroniky Ferdinanda Böhma sestavila kronikářka  
Jaroslava Dobrovolná  

Toulavé boty 21 

Cesta do Afriky a zpět očima Michala Bartáka. 

„Buď Afriku nenávidíš a nebo ji miluješ a do poslední-
ho dne svého bytí se tam budeš chtít vrátit.“ 
Bylo to v roce 2007, kdy se mě Tomáš Strouhal (Sabat) 
zeptal, jestli pojedeme do Tanzánie pomoci ze stavbou 

sirotčince. Do dnešních dnů tam působí organizace Bez 
Mámy, kterou založil Ondřej Horecký. Tak mu Sabat na-
psal a zeptal se, jestli je to možné, odpověděl, že ano, ale 
že nás musí před tím vidět, protože se mu už stalo, že 
tam jel jeden velmi věřící mladík, který chtěl spasit svět, a 
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když dojel na místo samé tak mu z toho hrklo a museli ho 
eskortovat přes celou Tanzánii na letiště. Dojeli sme ze 
Sabem do Uherského Brodu, kde Ondra pořádal benefiční 
akci. Když jsme vešli do sálu plného lidí a podívali se na 
sebe, hned nás poznal a šel za nama: „Sabat a Bárt?“ 

Do Tanganiky, jak Tanzánii říkám já, jsme letěli hned 
po Novém roce z Vídně přes Dubaj, kde jsme noc strávili 
na karimatkách v letištní hale. Při letu z Dubaje do Dar es 
Salaamu, největšího města Tanganiky jsem seděl u okýn-
ka, bylo to nádherné se z výšky dívat na duny pouště Rub 
al-Chálí a poté na azurovou modř Indického oceánu. Ně-
kde nad Indickým oceánem jsem se zeptal Saba, kolik že 
vzal s sebou slivovice, protože jsme měli každý z nás dvou 
zařídit nějakou společnou věc, já jsem například nakoupil 
igelitku pastelek pro děti a rodinné balení kondomů. Sa-
bat se po té otázce leknul a zeptal se mně kolik jsem vzal 
já, bylo mi jasné, že základní dezinfekční prostředek Mo-
ravy nemáme a že jsme v pr.eli.  

Do Daru jsem přiletěl víceméně našrot, byl jsem poně-
kud nervózní a vzal jsem si příklad z jednoho australského 
páru, který pařil vedle mě whisky a kolu… já jsem jel v 
červeným. Když jsme vylezli z letadla, ucítil jsem jasně, že 
jsme v jiném světě. Krom brutálního hicu, byly všichni 
černí. Letištní hala Sabovi připomínala nádraží v Hrušova-
nech, těsně před rekonstrukcí. Na tyto železobetonové 
detaily si moc nepamatuju.  

Než jsme mohli být vpuštěni na území Jednotné re-
publiky Tanzanie, museli jsme vyplnit žádost o vízum a 
zaplatit padesát dolarů. Na to dohlížel mladík v zelené 
uniformě, s červeným baretem na hlavě a AK-47 v pono-
su. Jeden borec co přiletěl s nama neměl dolary, ale eura. 
Jelikož uznávanou mezinárodní měnou v této části Afriky 
je americký dolar, úředník s mírnými výhradami vzal od 
borca padesát euro, s tím, že pro tentokrát mu to projde. 
Borec protestoval, že nebude platit padesát euro, ale míň 
protože v té době byl dolar za šestnáct korun a euro za 
třicet… měl smůlu. 

Dar je hlavní město Jednotné republiky Tanzánie, kte-
rá se skládá ze dvou částí: kontinentální části bývalé brit-
ské kolonie Tanganika a ostrovů Zanzibar. Ale vláda sídlí 
ve vnitrozemském městě Dodoma, je to pokud si dobře 
vzpomínám, kvůli etnickému smíru ve státě. Ještě než 
Británie získala po První světové válce toto teritorium, 
jmenovalo se to zde Deutsch Ost-Afrika. Což je pro prů-
měrného Moraváka zásadní informace, jelikož zde začali 
vařit pivo bavorští sládci a z té tradice přeci jen něco zů-
stalo. Pro mne je tento kout světa zajímavý i z toho důvo-
du, že zde během První světové války bojovala jednotka 
Německé císařské armády pod velení generálmajora Pau-
la Ericha von Lettow-Vorgeck, který ve finále války byl sto 
vzdorovat, se svými třemi tisíci vojáky proti dvou stům 
sedmdesáti tisícům spojeneckých vojáků v gerilové válce 
a jako jediný německý generál nepoznal v této válce po-
rážku. 

V den po příletu jsme se setkali s Ondrou, dali jsme 
pár piv a dohodli jsme se, že ráno za svítání nás vyzvedne 
a vyrazíme busem přes celou Tanzánii do města Mbeja, 
které je už jen kousek od vesnice Mahango, kde Ondrovo 
sdružení Bez Mámy působí. Když jsem už znaven z cesty, 
horka a chlastu usínal v jednom levným hotelu, uvědomil 
jsem si, že jsme v jiném časovém pásmu, takže by jsme 
došli na sraz s Ondrou v čase SEČ. Vyběhl jsem proto oka-
mžitě z „hotelu“ a před dveřmi spatřil tři muže vyzbroje-
né samopaly AK-47 a brokovnicí. Trošku jsem se lekl, ale 
borci byli v pohodě, řekli mi aktuální čas a chtěli mi samo-
pal prodat, byl jsem v pokušení ho koupit. V Tanganice v 
noci jsou před každým obchodem, bankou noční hlídači, 
většinou ozbrojeni samopaly a brokovnicemi. Není to z 
toho důvodu, že by se tam tak kradlo, ale obchodník či 
instituce, která si neplatí strážce šetří a nedává práci dru-
hým, a proto jí hrozí vyloupení. Nejoblíbenější hlídači jsou 
ovšem Masajové, ozbrojeni tradičními oštěpy a krátkými 
meči. Z Masajů mají všichni afričani strach a velký re-
spekt. Pro masajského válečníka je velkým snem ulovit 
Simbu – lva, jen za pomoci tradičních zbraní. 

Cesta busem přes celou Tanganiku trvá jeden den a 
vede horami a savanou, do Mbeji jsme jeli přes národní 
park Mikumi, úsměvná byla cedule na začátku parku: 
Příštích 95 mil nevystupujte ze svého vozu, hrozí sežrání 
divokou zvěří! Když jsme se vzdálili od pobřeží, tak se 
nám otevřela nádherná přírodní scenérie. Jeli jsme z Daru 
na jihozápad. Přes města Morogoro a Iringa. Výjevy kraji-
ny se měnily od klasické africké savany po jehličnaté lesy 
až po horské lesy. 

Příjezd do Mbeji si už moc nepamatuju, byl jsem una-
venej jako kotě, pokud si dobře vzpomínám, přespali 
jsme v té nejlevnější ubytovně ve městě, hned vedle 
skládky a místního slumu. Noc nás přišla na celé dva tisíce 
tanzanských šilinků, což bylo podle tehdejšího kurzu 33 
korun. Pivo v hospodě stálo dvanáct set šilinků a skoro 
vždycky bylo teplý… chlazený pivo byl pro nás Svatý grál. 
Kvalita místního piva, je ovšem v porovnání s jinými kon-
činami světa, na velmi vysoké úrovni. Slopali jsme přede-
vším značky Kilimandžáro a Serengeti.  

Kilimandžáro, jak jistě všichni vědí, je nejvyšší hora 
Afriky a je na hranici mezi Tanzánii a Keňou. Podle této 
hory se jmenuje i národní park. Serengeti je také národní 
park v Tanzánii, Krom již zmíněných je důležité zmínit i ty 
v oblastech Arusa, Selous a kráteru Ngorongoro. Jedním z 
parků Tanzánie je i Východní Tsavo. V oblasti Západního 
Tsava se odehrál příběh, který byl zfilmován v roce 1996 
pod názvem Lovci lvů. Tsavo znamená v překladu „Místo 
krveprolití“. Bylo to místo, kde arabští obchodníci s otro-
ky nechávali, na své cestě k pobřeží oceánu, zesláblé za-
jatce na pospas divé zvěři. Za staletí tohoto krvavého ob-
chodu se zde vyselektovala varianta lvů, kteří (samci) ne-
měli hřívu a byli lidožraví. Tanganika má také přístup ke 
všem Velkým africkým jezerům: Eyasi, Tanganika, Vikto-
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riino jezero a jezeru Malawi. Tato jezera leží ve Velké pří-
kopové propadlině. Jde tektonický zlom, ve kterém se 
odděluje východní část afrického kontinentu a táhne se 
od hranic Sýrie a Libanonu až do Mosambiku. 

Po noci strávené v Mbeji jsme vyrazili s Ondrou a jeho 
přítelkyní Terezou, která se k nám připojila, na severový-
chod. Použili jsme k tomu dopravní prostředek Dala-Dala, 
což je mikrobus, do kterého se ovšem vejde překvapivě 
mnoho cestujících a zboží, když jsem po letech viděl na 
Sabovi tričko s nápisem: „Přežil jsem cestu v Dala-Dala“, 
tak jsem se smál jak malé dítě. Dala-Dala nás dovezl do 
místního dopravního uzlu ve vesnici Mswimswi, kterou 
protínala železniční trať, po které jednou týdně jezdil 
vlak. Dál jsme pokračovali asi sedm kilometrů pěšky. Já 
jsem si zul boty, jak mám ve zvyku a vyrazil jsem ostrým 
pochodem Ondrou určeným směrem. Cestou jsme potká-
vali různou směsici lidí. Všichni jsme se zdravili. Děti nás 
zdravili velmi hlasitým pokřikováním: „wazungu! wazun-
gu!“, což znamená běloch, ale prý poněkud hanlivě…  
Od Mswimswi se krajina začíná snižovat a před námi se 
otvírala pánev v dálce ukončená horským hřebenem. V 
této pánvi jsou rýžová pole a nádhernou scenérii podtr-
hují průnikové komíny malých sopek.  

Příchod do vesnice Mahango proběhl za velkého řevu 
místních dětí, které nás začali okamžitě objímat a velkých 
zdravicí se všemi dospělými. Tady už nám nikdo neříkal, 
že jsme wazungu. Na místo jsem dorazil jako druhý po 
Ondrovi, který si vzal domorodé taxi – borec na kole si ho 

posadil na nosič za sebou. Všichni se chtěli s námi zdravit, 
já jsem po ostrém pochodu, bez pokrývky hlavy, padal na 
tlamu a bylo to poprvé, ale ne naposledy, kdy jsem pocí-
til, jak silné je slunce v Rovníkové Africe. Byl jsem šťast-
ný.  

Šli jsme s Ondrou za Babuem, což byl stařešina vesni-
ce, možná tam měli i starostu, ale Babu měl na ruce po-
zlacené hodinky a největší respekt… S sebou jsme si z 
Mbeji přinesli matrace na spaní a pro mne asi nejdůleži-
tější věc na tomto výletu: moskytiéry. V rýžových polích 
je moskytů opravu hodně a po západu slunce jim patří 
celý boží svět.  

Při cestě do Babuova domu jsem si na fotbalovém 
plácku, před rozestavěným sirotčincem, všiml poloviny 
lidské lebky. Druhý den tam sice nebyla, ale bylo to tako-
vé zvláštní Memento mori… 

V oblasti Mahango čítající něco kolem třech tisíc duší, 
stejně tak jinde v Africe je vysoké procento HIV pozitiv-
ních, kterým se nedostává žádné lékařské péče. Nakažení 
však umírají na jiné nemoci: břišní tyfus, malárie, hlad… 
Jedna z věcí, která mne motivovala k cestě do těchto kon-
čin byl francouzský dokumentární film Darwinova noční 
můra. Jedna z myšlenek, která je v tomto filmu popsána, 
je mechanizmus šíření AIDS. V Mahangu bylo mnoho vel-
mi malých dětí, pak pár těch starších, pár dospělých a pak 
mnoho starých lidí. Rozbitá sociální struktura společnosti.  

Napsal Michal Barták 

Z naší knihovny  

V uplynulém období proběhly  besedy pro děti se zá-
kladní školy, burza knih a prodej vyřazených titulů. 
Dále i naše již zavedené a oblíbené akce:  

Na Noci s Andersenem  nocovalo v knihovně 15 dětí 
ve věku od 7-11 let, pro které  jsme  připravily náročný 
program, který byl zaměřen k výročí J. Drdy. Děti byly 
velmi  aktivní, snažily se do posledního  bodu vše splnit, 
pracovaly  ve skupinácha  při výrobě Čumkaret  a pohád-
kových postav vodníka, čertíka a princezny  vládla  ra-

dostná nála-
da, ale nej-
větším láka-
dlem  bylo 
nocováni me-
zi regály plný-
mi knih. Usí-
nalo se  za  
poslechu  čet-
by z nové kni-
hy  Ježimlada 
Sazička. Ráno 

spořádaly  sponzorskou  snídani od Pekařství Křižák a s 
odměnami a prožitými zážitky  odcházely  spokojené do-

mů.   
Slavnosti slabikáře 19. 5. se zúčastnilo 14 prvňáčků za 

doprovodu svých příbuzných. V první části nám děti s p. 
uč. Mgr.  S. Procházkovou  předvedly, že s královstvím 
písmenek abecedy  se umí vypořádat velmi dobře. Slyšeli 
jsme říkanky, hádanky, písničku, čtený text. Došlo i na 
poklad. V druhé části jsme pasovali děti na čtenáře kni-
hovny, ty pak  svými podpisy potvrdily Slib rytíře čtenář-
ského řádu a  se svou první průkazkou se  vydaly 
k regálům. 

Další  oblíbenou akcí  pro dospělé jsou  tvořivé  květi-
nové dílny s floristou J. Kokešem. Jarní  dílny se zúčastnilo 
27 zájemců. O zájmu svědčí i to, že  22. 9. 2015 v 18 ho-
din ve Spolkovém domě pořádáme  poprvé i podzimní 
dílnu. Přihlášky přijímáme v knihovně.  

Novinky naleznete na webu knihovny.  

U P O Z O R N Ě N Í  

O prázdninách se bude půjčovat  pouze v pondělí od 
16.30 - 19.30 hodin  
v červenci : 13.7., 20.7.  a  27.7.  
v srpnu : 3.8., 10.8., 17.8., hodové pondělí  zavřeno, 31.8.  

knihovnice 
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Blahopřejeme k úspěchu 

Lenka Štýblová 
č. 397 ukončila 
loni maturitou 
střední školu 
v Brně obor De-
signer interiéru. 
Jejím velkým 
koníčkem je hra 
tenisu. Při závo-
dech si jí všímali 
odborníci a na-
konec ji nabídli 
studium v USA 
spojené s tré-
nováním tenisu. 
Lenka souhlasi-
la. V Praze se 
zúčastnila něko-
lika zkoušek, 
splnila podmín-
ky přijetí a 
v říjnu nastoupi-

la na vysokou školu Jacksonville College v oboru umění 
v Dallasu ve státě Texas, kde zároveň trénuje tenis.  

A vede si lépe, než by kdo očekával. Podle tamního 
tisku se jako členka tenisového týmu během podzimního 
semestru 2014 dostala na prezidentský seznam Jackson-
ville College. Získání tohoto ocenění je velká čest a je spo-
jená s tvrdou prací a odhodláním ke studiu. Lenka měla 
skvělý semestr na kurtu i mimo něj a byla schopna  se 
dostat na regionální i národní úroveň ve dvouhře  i čtyř-
hře. Získala 17. místo ve dvouhře a 12. místo ve čtyřhře 
na krajské úrovni a 43. místo ve dvouhře a 31. místo ve 
čtyřhře na národní úrovni. Lenka hraje na 1. místě ve 
čtyřhře za tým „Lady Jaguars“ a pomohla svému družstvu  
dosáhnout   8. místa v regionální a 23. místa v národní 
soutěži.  

V zimním semestru se Lenka zúčastnila turnaje Jackso-
nville College u příležitosti Dne veteránů a získala titul 
šampionky. Také se za ČR  účastnila turnaje Davis Cup 
(soutěž mezi školami) a zvítězila bez jediné porážky. Tre-
nér Fobbins je velmi spokojen se svou mezinárodní hráč-
kou číslo jedna a očekává její další sezónu na kurtu i 
v ostatních oblastech. 

Přejeme Lence, aby se jí v dalším období dařilo a aby  
v tenisu měla ještě lepší výsledky.   

Jaroslava Dobrovolná 

Pět generací žen v jedné křepické rodině 

Neodkládej na zítřek, co můžeš udělat dnes. To přesně platí pro tuto zprávu. Na konci května zemřela naše nejstarší 
občanka Květuše Hrouzková. V březnu se mi dostala do rukou fotka se čtyřmi ženami a holčičkou, které představují 5 
generací žen rodiny Hrouzkovy z čísla 4.  Protože už bylo po uzávěrce Zpravodaje č. 1, musela informace počkat do  
čísla 2. I když to už není pravda, předkládám vám ji, protože byla pravdivá od 2.10.2014. Na fotce je dole uprostřed pa-
ní Květuše Hrouzková – ročník 1921, ostatní zleva:  Jiřina Hrouzková - ročník 1948, Regina Fraňková (Hrouzková) - roč-
ník 1974, Michaela Fraňková – ročník 1992  a na jejím klíně sedí její dcera Izabela Trnečková – narozená v roce 2014.  

Jaroslava Dobrovolná 
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Poděkování 

VELKÉ DÍKY 

Jako by to bylo včera, když jsme poprvé přivedli naše děti do základní školy. Malé vystrašené prvňáčky. A ono už uběh-
lo pět let a naše děti končí jednu etapu ve svém životě, kdy opouštějí zdi této školy. Prožily zde spoustu hez-
kých, jindy  krušných chvilek a hlavně se spoustě věcí naučily. 

Za to všechno patří velký dík všem, kdo  jim v tom pomáhali.  

A proto : DĚKUJEME CELÉMU UČITELSKÉMU SBORU, PANÍ ŠKOLNICI A KUCHAŘKÁM 

                 ZA PÉČI, KTEROU PO CELÝCH PĚT LET VĚNOVALY NAŠIM DĚTEM. 

Děkujeme, rodiče páťáků. 

DÍKY ZA KRÁSNÝ OKAMŽIK, NA KTERÝ SE NEZAPOMÍNÁ 

Oslava Dne matek je pro nás vždy takové vyvrcholení roku. Je to taková malá akademie naší školy. Dlouho dopředu 
vymýšlíme, co zase letos ukážeme, aby to bylo jiné než loni, aby to zaujalo lidi v sále a hlavně, aby to děti bavilo. Skoro 
dva měsíce předem dáváme program dohromady a nacvičujeme a nacvičujeme a nacvičujeme. My, učitelky, jsme ale 
také matkami. Letos poprvé jsme si to opravdu jako maminky taky užily. Už z nás opadávala tréma, blížil se konec vy-
stoupení, na programu byla poslední písnička, a co to? Nějaká změna v programu? Na pódiu se objevily naše děti. 
Vždyť generálka proběhla a nic takového tam nebylo! Nezapomenutelný zážitek, který nám naše děti tajně připravily 
pod vedením paní ředitelky, byl úžasný. Upřímné poděkování za vše, co jsme pro ně udělaly a přání formou básničky, 
bylo pro nás tou nejkrásnější tečkou v celém dni, možná i za celou naši dosavadní pedagogickou praxi. Díky, paní ředi-
telko Marcelo Fialová, za nás za všechny! 

Lenka Horáková, Soňa Procházková, Michaela Rabovská 

VEŘEJNÉ PODĚKOVÁNÍ 

Chtěla bych touto cestou poděkovat všem, kteří 13. května 2015 přispěli na celostátní sbírku pro onkologii. Zakoupe-
ním žluté připínací kytičky v minimální hodnotě 20,- Kč jste pomohli těm, kteří s touto zákeřnou nemocí bojují. 

V naší obci svoji podporu projevilo 100 občanů. 
za KDU-ČSL Valová Anna 

Činnost obecní rady ve 2. čtvrtletí 2015 

8. schůze rady obce ze dne 26.3.2015 
Rada obce schválila účetní uzávěrku Mateřské školy a 

rozdělení do rezervního fondu, rada schválila účetní uzá-
věrku Základní školy a rozdělení do rezervního fondu, ra-
da schválila žádost o poskytnutí 40 m2 dlažby a 25 ks ob-
rubníků na opravu chodníku, který je součástí veřejné 
komunikace pro p. Pešu, Křepice č.p. 119., rada souhlasí 
s uspořádáním akce „Voříškyáda“ – výstava psích křížen-
ců na kynologickém cvičišti dne 29.8.2015, rada schválila 
žádost o vybudování příjezdové komunikace k rod. domu 
č.p. 170 a souhlasí s poskytnutím materiálu (dlažby) na 
její realizaci, rada schválila umístění dopravního značení 
omezující šířku vozidel a tonáž vozidel mezi rod. domy 
č.p.182 a č.p. 114, rada schválila žádost p. Konečného 
Vojtěcha o povolení uložení stavebního materiálu během 
stavby na vymezeném pozemku, rada schválila žádost p. 
Hanákové o povolení vybudování dočasného parkovacího 
místa před rod. domem č.p. 421. 

9. schůze rady obce rozšířená o členy zastupitelstva ob-
ce ze dne 8.4.2015 

Rada obce projednala přípravu akce k 70. výročí osvo-
bození Křepic, která proběhne v pátek 17.4.2015 v 18:00 

hodin u Základního kamene, rada rozhodla o zakoupení 
šesti košů na psí exkrementy a jejich umístění v obci, rada 
vzala na vědomí poděkování Svazu tělesně postižených – 
místní organizace v Hustopečích za poskytnutí dotace na 
činnost svazu v roce 2015, rada schválila žádost f. Agrotec 
Group a vyjádřila souhlas s pořádáním akce „Rally Agro-
tec Petronas“, rada rozhodla o vyplacení dotace pro TJ 
Sokol Křepice, která již byla schválena zastupitelstvem, 
rada vzala na vědomí informaci p. Strouhala o činnosti 
kontrolního výboru, starosta informoval radu a zastupite-
le o otevírání obálek ve věci stavby: „Chodník k rod. do-
mu Zelených“. 

10. schůze rady obce ze dne 29.4.2015 
Rada obce schválila žádost TJ Sokol Křepice na poskyt-

nutí finančního příspěvku na zapůjčení krojů na Májovou 
zábavu, rada obce schválila žádost TJ Sokol Křepice na 
zapůjčení kulturního sálu, stolů a lavic na pořádání Májo-
vé zábavy dne 12.5.2015, rada schválila aktualizovaný 
odpisový plán, rada schválila prodloužení stávajících 
smluv na hrobová místa a nové smlouvy na hrobová mís-
ta. 
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11. schůze rady obce ze dne 6.5.2015 
Rada obce schválila rozpočtové opatření č. 2/2015, 

rada vzala na vědomí informaci o výsledku zápisu dětí do 
Mateřské školy pro školní rok 2015/2016. 

12. schůze rady obce rozšířená o členy zastupitelstva 
obce ze dne 20.5.2015 

Rada obce schválila záměr o pronájmu pozemku p.č. 
2343/4 před domem č.p. 383 za účelem podnikatelské 
činnosti, rada schválila žádost p. Novotného, č.p. 387 na 
zapůjčení stolů a lavic na den 20.6.2015, rada schválila 
žádost ZŠ Křepice o přijetí účelově určeného finančního 
daru pro ZŠ Křepice na úhradu obědů pro dvě žákyně ZŠ, 
kterou poskytuje společnost Women for Women, rada 
schválila žádost Mateřského centra Klubíčko na zapůjčení 
stolů a lavic na den 30.5.2015 na Den dětí a příspěvek 
5000 Kč na zajištění akce, rada schválila žádost p. Jasínka 
Jindřicha, č.p. 104 na přidělení zámkové dlažby na vjezd 

k domu, rada vzala na vědomí informaci starosty o stano-
vení ceny za uložení sutě na sběrném dvoře a schválila 
cenu 1,10 Kč za kilogram uložené sutě, rada vzala na vě-
domí informaci starosty o zajištění akce „Setkání se seni-
ory“, které se uskuteční 7. listopadu 2015 a akce 
„Novoroční koncert 2016“, který se uskuteční 2. ledna 
2016. 

13. schůze rady obce rozšířená o členy zastupitelstva 
obce ze dne 4.6.2015 

Rada obce schválila žádost p. Papeže Daniela a Pape-
žové Gabriely o povolení vjezdu přes obecní pozemek, 
rada vzala na vědomí informaci starosty obce k návrhu 
vyhlášky o veřejném pořádku, rada a zastupitelstvo vzali 
na vědomí žádost ředitelky MŠ na opravu plotu a schválili 
provedení této opravy. 

Mgr. Jiří Nečas,  
místostarosta 

Rozpočet obce Křepice na rok 2015 
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Obrazová kronika 

Muži – vítěz okresního přeboru 2014/2015: horní řada zleva: Bořek Richter, Ondřej Švaňhal, Michal Trávníček, Vojtěch Vintrlík, Jaroslav 

Mrkvica, Jiří Rouzek,  Lukáš Mrkvica, Ondřej Šidla, Petr Příkazský, Roman Příkazský, dolní řada zleva: Luděk Remo, David Růžička, Lukáš 

Bílek, Tomáš Nádeníček, Erik Příkazský, Martin Kern, Libor Zástěra, Jan Hrdlička. 

Okrsková soutěž 

hasičskýck sborů v 

Křepicích 

22.5.2015 


